
Stævneevalueringsmøde i Distrikt 6 - Referat 

 
Mandag den 18. november kl 19.00 

Afholdes i MBR 

 

 

Inviterede: 

Stævneansvarlige fra alle klubber, dommere, TD-ere, banedesignere og D6’s stævneansvarlige. 

 

Afbud: Maiken MN 

 

Mødeoplæg 

 

1. Velkomst 

Ole byder velkommen til de ca. 15 – 20 fremmødte 

2. Valg af referent - Kina 

3. Evaluere på årets stævner, antal, typer og stævnernes placering på året. 

For at øge – fastholde antallet af startere til de lokale stævner, vil det være godt med en 

bedre kommunikation mellem stævnearrangører og dem der rejser meget. Så vi undgår at 

ramme de meget eftertragtede weekender. Klubberne er dog allerede obs på dette ved 

planlægningen, men vi kan muligvis blive endnu bedre. 

Måske flere kombistævner især i maj / juni hvor antallet af startere i år har været meget 

lavt, og det er begrænset hvor mange der benytter sig af muligheden for at starte 2 dage. 

Evt. lave flere E stævner for at få dem uden rytterlicens i gang med at starte. 

Mesterskaberne forløb fornuftigt. 

Det er dog vigtigt fortsat at fastholde muligheden for at starte C klasser.  

Der skal helt generelt kalkuleres med at der bliver færre startere fremover, som billedet ser 

ud pt. – og der skal derfor ses på om hvad der kan gøres for at økonomien kan bære. 

Flere show-stævner / cups – Torbens Cup trækker mange startere. Men det ses også 

tydeligt at mange der starter E stævner starter blot i egen klub. De to cups der har kørt hen 

over året viser at ca. 60% af rytterne kun starter stævne i egen klub 

4. Cups  

Er stadig en succes og rytterne har fokus på at starte i hvert fald sidst på året. B’s 

Fiskeværksted fortsætter gerne sit sponsorat til kommende sæson.  

Ros til VNKR for at pleje sponsorerne med hensyn til reklame og presse. 

 



Side 2 
 

5. Stævnerapporter - Er der kritikpunkter i rapporterne, som kan/bør forbedres? 

Jævnt gode rapporter hele vejen rundt. 

6. Gennemgang af rytterkommentarer – ingen kommentarer modtaget. 

Vi undrer os over at der ikke er kommet nogle kommentarer fra rytterne 

7. Officials  

a) Kommentarer fra officials: 

- Spring: KH: Obs på hvor meget man ændrer i linjeføringen for derved at spare tid i 

forhold til det store antal klasser vi har til C stævnerne, det bliver lange dage med 

mange pauser 

- Military: KH: Vi kan blive udfordret på mangel af officials – især TD 

- Stor ros til de lokale officials der altid stepper op og hjælper hvor de kan 

- OKD opfordrer til at vi får lært nye hjælpere op der kan hjælpe i dommerskuret v/ 

spring 

- Det er udfordrende for dressurdommerne at fastholde sin grad eller at stige med de 

mange krav der er til dem fra DRF 

b) Videreuddannelse: Anja Olsson er i gang med at blive D springdommer 

c) Mangler vi nogen? – På sigt vil vi mangle TD – vil være fordelagtigt at få 2 nye i gang. 

Klubberne opfordres til at tænke på emner til denne post.  

8. Hvad gør vi ved nedgangen i stævnestarter på ca 30% fra 2023 til 2024 i perioden januar-

september? Hvordan får vi flere stævnestarter? 

Skal vi fremadrette ændre på antallet af stævner på de forskellige niveauer (C, D, E)? 

Det står klubberne helt frit for at lave E stævner når stævneplanen er lagt, det er ikke 

nødvendigvis en distriktsopgave, men det kan være svært at finde weekender til det. Det 

kan dog også være hverdagsaftener. Klubberne opfordres til at se på mulighederne. 

Vigtigt også at have fokus på det sociale aspekt ved stævnerne 

DRF sætter en del begrænsninger for at starte eller lave stævner – mange regler / udgifter. 

9.  Stævneplanlægningsmøde:  16. december 2024 – ønsker indsendes senest 9. december 

10. Eventuelt  

Officialsdag er den 11. januar med fysisk fremmøde 

Nye reglementer bliver muligvis forsinkede, da de skal godkendes af den nye bestyrelse der 

først vælges på repræsentantskabsmødet den 7. december. Evt. klar den 1. februar.  


